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Proces – verbal 

 Încheiat azi joi 25 ianuarie 2024 cu ocazia derulării şedinţei ordinare a 

consiliului local Coroisânmărtin, 

Sedinţa a fost convocată la data de 19 ianuarie 2024 cu Dispoziţia primarului 

nr.2/2024. 

Absenteează domnii consilieri locali Lupşa Rodica, care a informat secretarul 

general că nu va putea da curs convocării şi Tanasă Mircia, din motive medicale. 

Delegatul sătesc Deneş Florin este prezent la şedinţă. 

 Preşedintele ales Bartos Martin Csaba  preia conducerea lucrărilor şedinţei  si dӑ 

citire proiectului Ordinii de zi  transmisă cu 5 zile înainte de data şedinţei : 

1. Proiect de Hotărâre privind aprobarea Retelei școlare pentru anul școlar 

2024-2025. 

2. Proiect de Hotӑrȃre privind aprobarea nivelului taxei de salubrizare 

pentru  anul 2024 ȋn comuna Coroisȃnmӑrtin. 

3. Proiect de Hotărare privind aprobarea domeniilor în care va fi prestată 

muncă în folosul comunităţii în anul 2024. 

4. Proiect de hotărâre pentru stabilirea unor măsuri privind salarizarea 

personalului din cadrul Primăriei Comunei Coroisânmărtin, în anul 

2024. 

5. Diverse. 

Ordinea de Zi este adoptată cu unanimitate de voturi. 

Secretarul dӑ citire procesului-verbal al ședinței anterioare care este aprobat cu 

unanimitate de voturi.  

Se terce la punctual 1 de pe Ordinea de zi, domnul primar dȃnd citire primului 

punct referitor la aprobarea Rețelei școlare pentru anul 2024-2025, confirmă cӑ exista 

avizul Inspectoratului școlar ȋn acest sens nefiind nici o schimbare fata de anul ȋn curs. 

Nu sunt discuții, se supune la vot, HCL nr.1/2022 se adoptӑ cu unanimitate de voturi.

 Pentru punctul 2 privind aprobarea nivelului taxei de salubrizare pentru anul 2024 

la care, dupa citirea proiectului de hotӑrȃre, domnul primar explicӑ fatptul cӑ deși este o 

creștere fatӑ de anul precedent această taxă este necesar a fi aprobată ȋntrucât serviciul 

de salubrizare trebuie plătit şi dânsul nu poate risca să rămână cu deşeurile ȋn comună. 

Domnul Cernea Nicolae susţinut de către domnul Moldovan Călin apreciază că 

cetăţenii trebuie apăraţi ȋntrucât majorarea faţă de anul anterior este prea mare, domnul 

Gândilă Doru completând că este de 60%, considerând total nejustificată majorarea. 

Doamna Varga Rebeka remarcă faptul că deşi se ȋncearcă colectarea selectivă aceasta se 

face degeaba, cel putin la plastic, ȋntrucât flacoanele nu sunt spălate, pretenţia spălarii 

fiind considerată şi de ceilalţi consilieri o exagerare care va putea fi implementată foarte 

greu. 



2 
 

Domnul Gândilă Doru consideră că cetăţenii care nu se conformează nevoii 

generale de colectare selectivă trebuie sancţionaţi şi ȋnteabă dacă s-au aplicat sancţiuni, 

domnul viceprimar spune că operatorul a aplicat deocamdată doar avertismente. 

Domnul Gândilă Doru spune că există ȋn comună persoane iresponsabile care aruncă şi 

canapele ȋn râul care strabate comuna şi solicită să se ia măsuri de urgenţă domnul 

primar asigurndu-l pe domnul Gândilă că va lua legătura şi cu cei de la Apele Române 

pentru a monitoriza zona. 

Domnul primar propune să se ia legătura telefonic cu domna Toth preşedinta ADI 

Ecolect Mureş pentru a furniza explicaţii ȋn special cu privire la motivele majorării 

taxei. Doamna Toth explică că majorarea taxei a fost determinată de creşterea generală a 

preţurilor iar specialiştii care au ȋntocmit metodologia de calcul au avut ȋn vedere atât  

gradul de suportabilitate al cetăţenilor dar mai ales cantitatea de deşeuri ridicată. 

Doamna Varga Rebeka o ȋntreabă cine are responsabilitatea efectuării 

controalelor şi implicit aplicarea sancţiunilor? Doamna Toth răspunde că sarcina revine 

operatorului cu sprijinul primăriei iar ADI Ecolect are rol de monitorizare. 

Domnul Gândilă Doru intervine şi susţine că majorarea cu 60% a taxei este total 

nejustificată ȋntrucât nici inflaţia, nici nivelul de trai sau calitatea serviciului nu justifică 

această majorare, doamna Toth susţine că majoarea nu este ȋn procentul acesta şi nu ştie 

de unde a scos domnul Gandilă  procentul Domnul Gândilă replicând că este aritmetică 

simplă dânsul fiind chiar dascăl.  

Doamna Varga Rebeca solicită mai multă implicare şi atenţie din partea primăriei 

ȋn privinţa conştientizării cetăţenilor ȋntrucât din opiniile exprimate se desprinde idea că 

ȋn cazul ȋn care colectarea selectivă s-ar face correct peste tot valoarea taxei ar scădea. 

Domnul Gândilă consideră că şi uat-urile mai mari, influente, ar trebui să ia 

atitudine fată de aceste impovărări nejustificate a cetăţenilor, ajungându-se la concluzia 

că probabil ȋn uat-urile mai mari nu sunt atâţia oameni săraci şi suportă mai uşor aceste 

taxe deoarece nu se cunosc uat-uri unde taxa să nu fi fost aprobată. 

Deasemenea domnul Moldovan Călin spune că există posibilitatea ca angajaţii 

operatorului să amestece selectivul cu menajerul, doamna Szekely Ana Maria apreciind 

că pentru selectiv vine separat maşină  iar acest lucru nu ar trebui să se ȋntâmple. 

In final se ajunge la concluzia că neaprobarea taxei ar crea probleme ȋn privinţa 

funcţionării serviciului astfel că domnul preşedinte supune la vot HCL nr.2/2024 se 

adoptă cu unanimitate de voturi de către cei prezenţi.  

In continuare se trece la punctul 3 privind domeniile ȋn care va fi prestatӑ muncӑ 

ȋn folosul comunitӑții, domnul primar dȃnd citire activitӑților care se propune a fi 

efectuate ȋn acest an, exprimându-şi nemulţumirea că modificările legislative recente au 

redus numărul de ore care trebuie efectuate iar cuantumul ajurorului social a crescut, 
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concluzia care se desprinde este că se ȋncurajează traiul parazitar. Nemaifiind alte 

discuţii se supune la vot HCL nr.3/2023 se adoptӑ cu unanimitate de voturi.  

 La punctul 4 privind stabilirea unor măsuri privind salarizarea personalului din 

cadrul primăriei comunei Coroisânmărtin în anul 2024 domnul primar dă citire 

proiectului de hotărâre şi roagă secretarul general să facă precizările necesare cu privire 

la necesitatea adoptării unei HCL ȋnaninte de a recurge la majoarea cu 5% a salariilor 

aparatului de specialitate al primarului. Secretarul explică faptul că prin OUG 115/2023 

doar pentru demnitari şi asistenţi personali a fost prevăzută majorarea cu 5%, aparatul 

de specialitate conform legii nr.153/2017 a fost trecut pe grille de salarizare aprobate de 

către consiliul local şi astfel pentru a putea efectua majorarea este nevoie de votul 

consiliului local. 

Pe de altă parte secretarul general explică faptul că situaţia funcţionarilor publici 

de la comune e destul de gravă, coeficientul de ierarhizare aplicându-se la salariul 

minim de 2300 lei ȋn loc de 3300 lei, oamenii ȋşi caută alternative şi migrează spre alte 

domenii mai bine plătite şi cu mai putină responsabilitate, aşteptându-se ȋn zadar 

oameni bine pregătiţi care să facă pasul spre administraţie. Majoarea propusă de 5% nu 

rezolvă problema dar crează o undă de speranţă că lucrurile se pot ȋmbunătăţi ȋn viitor 

iar sporurile pentru participarea ȋn echipe de proiect sunt vremelnice. Domnul primar 

spune că niciodată nu se va opune posibilităţiii de majoare a salariilor iar doamna 

Szekely Ana Maria apreciază că este foarte mica majorarea, secretarul spune că 

deocamdată se poate aplica doar procentul de 5% similar cu creşterea indemnizaţiilor 

demnitarilor. 

Domnul Gândilă Doru ȋntreabă dacă salariile demnitarilor sunt postate pe site, 

domnul primar spune că da, iar secretarul precizează că inspectorul contabil a primit 

această sarcină sub semnătură. Nefiind alte discuţii se supune la vot HCL nr.4/2024 se 

adoptă cu unanimitate de voturi. 

După epuizarea Ordinii de Zi domnul Lupşa Vasile Sorin ȋntreabă ce se va 

ȋntâmpla cu şantierul din Coroisânmărtin ȋn urma retragerii Transgazului din zonă, 

domnul primar spune că se va ȋntocmi o documentaţie de licitaţie după ce se va intabula 

terenul, secretarul completând că se va impune şi o nouă evaluare a bunului. 

Deasemenea domnul Gândilă Doru readuce ȋn discuţie situaţia modernizării 

şcolilor pentru care momentan nu mai există finanţare, domnul primar răspunzând că 

ȋncă nu s-a reglementat nimic ȋnsă are informaţii că se doreşte scoaterea procentului de 

5% plăţi efectuate din condiţiile de etapizare, ȋnsă ȋn Monitorul Oficial nu a apărut 

nimic. Domnul Gândilă spune că obligaţia plăţilor ȋn valoarea de 5% a fost publicată ȋn 

data de 22 mai 2023 deci era timp suficient să se facă dovada plăţilor, domna Varga 

completând că domnul care a greşit,  consultantul, trebuie să ȋşi asume. Domnul Gândilă 

Doru consideră că consultantul şi a ȋncheiat misiunea ȋn momentul semnării contractului 

de finanţare fiind contrazis atât de către doamna Varga cât şi de domnul primar care 

spune că acest consultatnt avea şi sarcina implementării. 

Nemaifiind alte discuţii şedinţa se ȋncheie.    

    Președinte de ședințӑ,                                                   Contrasemneazӑ, 

      Bartos Martin Csaba                                      Secretar general : Pop Mircea 
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